
                          Zápis ze schůze Výboru ČLS, z.s.,   

                    konané dne 13. 09. 2024 v Praze 

 

 

Přítomni: Bojková, Rosendorf, Sacherová, Šorf, Špaček, Tátosová, Znachor. Host: Kotyzová  
 
 
1. Vnitřní organizační záležitosti 

a) Výbor se po krátké diskuzi shodl, že hybridní forma Valného shromáždění a online volby proběhly 
bez problémů. Dr. Tátosová nabídla, že online prostor může dát k dispozici i v období mezi VS pro 
potřeby členů ČLS.  

b) Matrika (dr. Špaček) 

- Jan Šálek oznámil ukončení členství k 31. 12. 2024 

- Matrika na nových webových stránkách funguje bez větších nedostatků, matrikář žádá 
přidání funkcionality historie zadávání dat a kolonky počátku členství v ČLS. 

Usnesení: Výbor bere informace na vědomí. 

 

c) Hospodaření (dr. Šorf) 

- Stav účtu je k dnešnímu dni 337 272,95 Kč, z dotací na letošní rok je zatím utracena částka 
11 404,- Kč z celkové dotace 27 000,- Kč. 

- Žádost o dotace na rok 2025 byla přijata Radou vědeckých společností, jedná se o jednu 
žádost v celkové požadované dotaci 145 tis Kč. 

- Organizátoři konference Vodárenská biologie se na ČLS obrátili se žádostí o finanční podporu. 
Výbor žádost projednal a navrhl částku 10 tis. Kč. 

Usnesení: Výbor bere informace na vědomí a pověřuje hospodáře přípravou návrhu rozpočtu na 
rok 2025 a komunikací s organizátory Vodárenské biologie ohledně příspěvku na konferenci. 

 

d) Limnologické noviny (dr. Sacherová) 

- Výbor v novém složení opětovně diskutoval budoucnost Limnologických novin. Variant je 
několik od zachování současného stavu přes změnu periodicity až po převedení do čistě 
online podoby. 

- Redaktorkou dále zůstává dr. Veronika Sacherová. 

- Výbor dále diskutoval možnost navýšení odměny za hlavní článek čísla na 2000,- Kč. 

Usnesení: Výbor pověřuje dr. Sacherovou přípravou dalšího čísla LimNo v tradičním formátu. 

 

2. Webové stránky 

 Doc. Znachor seznámil Výbor se současným stavem webových stránek a v návaznosti na Zprávu 
o činnosti ČLS za poslední volební období navrhuje propagovat vyšší využívání webových stránek 
v činnosti společnosti, např. používáním anket. 
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 Členové v některých případech hlásí problémy s přihlašováním na stránky, problémy se bohužel 
nedaří zreplikovat. 

 P. Dolejš nabídl ČLS svá letecká videa vodárenských nádrží k dalšímu použití. Výbor tuto iniciativu 
přivítal a uvažuje o jejím dalším využití na webových stránkách ČLS. 

 
4. Konference ČLS a SLS 

 Výbor ČLS projednal návrh České algologické společnosti zorganizovat jejich konferenci a 
konferenci ČLS/SLS společně. Tento návrh vycházel s předpokladu, že pokud se budou konat 
konference ve stejný rok, zůčastní se lidé jen jední z nich, přitom překryv členů je značný. 

Usnesení: Výbor pověřuje odstupujícího předsedu doc. Znachora,  aby zjistil stanovisko Výboru 
SLS, jako spoluúčastnika našich konferencí. 

 

5. EFFS news (doc. Znachor) 

 P. Znachor informoval o možnosti a termínech pro zaslání návrhů projektů EFYR, následně bude 
navazovat hodnocení zaslaných návrhů. Celkem bylo vybráno 10 150 EUR. 
 

6. Různé 

a) Výbor diskutoval možnost pořádání Setkání mladých limnologů jednou za dva roky, což by 
umožnilo účast většímu množství studentů. Diskutována byla i možnost přihlášení bez příspěvku. 

b) P. Znachor informoval o průběhu semináře „Přírodě blízké hospodaření na rybnících“, který se 
uskutečnil  9.9.2024 v Českých Budějovicích.  

c) P. Znachor informoval o aktuálním dění týkajícím se problematiky spadající do kompetence ČLS - 
https://www.nase-voda.cz/studie-ukaze-mozna-reseni-problemu-sucha-v-jihomoravskem-kraji/ 

d) Byl diskutován případ kauzy „Bečva“ a jejího dalšího vývoje aniž by došlo k přijetí konkrétního 
stanoviska (https://1url.cz/w1pci) 

e) P. Znachor informoval o zajímavých aktivitách, na které lze narazit v online prostoru, např.  
facebooková skupina „Čistá voda a ovzduší“, návazné video zhruba od 14. min  

 

Termín příští schůze: 6. 12. 2024 v Praze. 

 
 

zapsal: Michal Šorf    schválila: Veronika Sacherová 
hospodář ČLS     předsedkyně Výboru ČLS  

https://www.prf.jcu.cz/cz/fakulta/kalendar-akci/349-prirode-blizke-hospodareni-na-rybnicich
https://www.nase-voda.cz/studie-ukaze-mozna-reseni-problemu-sucha-v-jihomoravskem-kraji
https://1url.cz/w1pci
https://www.youtube.com/watch?v=qf6xwr7XHfw&amp;lc=UgyppCMVpCHQ0gVy

